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PROCES  VERBAL 

Încheiat astăzi 19 februarie 2021 în ședința ordinară a Consiliului  Local al Comunei Mitreni, judeţul 

Călăraşi, convocată potrivit  art. 134 alin. (3)  din OUG nr. 57/2019 privind codul administrativ,  prin  Dispoziţia  

domnului  primar nr. 55/12.02.2021 şi  prin convocatorul nr. 897/12.02.2021. 

Potrivit art. 138 din OUG nr. 57/2019 privind codul administrativ, – domnul președinte de ședință, Toma 

Alexandru, deschide lucrările şedinţei şi propune consiliului local ordinea de  zi a şedinţei de astăzi ca fiind  

următoarea: 

1.  Proiect de hotărâre privind reorganizarea Serviciului Voluntar pentru Situații de Urgență tip V1 

al comunei Mitreni, județul Călărași, aprobarea Organigramei, Regulamentului privind 

reorganizarea Serviciului Voluntar pentru Situații de Urgență tip V1 al comunei Mitreni, județul 

Călărași și a Contractului de voluntariat 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuției bugetare pe trimestrul IV al anului 2020 

3. Proiect de hotărâre privind utilizarea excedentului bugetar pe anul 2020 pentru anul 2021 

4. Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea HCL nr. 80/14.12.2020 cu privire la 

stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul 2021 in comuna Mitreni, județul Călărași 

5. Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea HCL nr. 6/28.02.2017 privind aprobarea 

sumelor de la bugetul local al comunei Mitreni, reprezentând cofinanțarea necesară pentru 

derularea și realizarea obiectivului de investiții ,,Extindere rețea de alimentare cu apă în comuna 

Mitreni, județul Călărași”, propus a fi realizat prin Programul Național de Dezvoltare Locală 

(P.N.D.L.) aprobat prin O.U.G. nr. 28/2013 

6. Proiect de hotărâre privind trecerea Lacului Potcoava din domeniul privat al comunei Mitreni, 

județul Călărași în domeniul public al comunei Mitreni, județul Călărași 

7. Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul privat al comunei Mitreni, județul Călărași a 

unor terenuri din categoria de folosință agricol la dispoziția Comisiei Locale pentru Stabilirea 

Dreptului de Proprietate Privată asupra Terenurilor Mitreni 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea comisiei de evaluare, a raportului de evaluare și a studiului 

de oportunitate în scopul închirierii terenului neproductiv situat în extravilanul localității Mitreni, 

județul Călărași, în aproprierea râului Argeș 

9. Diverse probleme locale 

 

 

Domnul primar Panait Ciprian-Constantin dă cuvântul preşedintelui de şedinţă, domnul consilier local 

Toma Alexandru, pentru a  conduce şedinţa. 

Se supune spre aprobare ordinea de zi şi se aprobă  cu votul pentru a 13 consilieri, din totalul de 13 consilieri 

prezenţi din totalul de 13 consilieri în funcţie. 

Doamna secretar general al comunei supune spre consultare și aprobare, consiliului local, procesul-verbal 

al ședinței ordinare din data de 21 ianuarie 2021. Procesul-verbal se aprobă cu votul a 13 consilieri, din 13 consilieri 

prezenți din 13 consilieri în funcție. 
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În continuare, preşedintele de şedinţă face apelul nominal al consilierilor  şi arată că participă la şedinţa  de 

astăzi 13 consilieri, după cum urmează : Stama Mariana, Trăznitu Dumitru, Voicu Ion,  Dinu Marian, Toma 

Alexandru, Manea Nicolae, Chirnogeanu Florin-Nicușor, Duluman Gelu, Ion Ion,  Dăscălița Ionuț, Minciună 

Tudorică, Tudor Marian și  Podaru Gheorghe. 

Potrivit prevederilor OUG nr. 57/2019 privind codul administrativ, domnul primar Panait Ciprian - Constantin -în 

calitatea sa de inițiator al proiectelor de hotărâri -a adus la cunoștiința Consiliului local suplimentarea ordinii de zi 

cu următoarele puncte: Proiect de hotarare  privind aprobarea implementării obiectivului de investiţii „Extindere 

sistem de alimentare cu apă în satele Mitreni și Valea Roșie, comuna Mitreni, judetul Calarasi”, Proiect de hotărâre 
privind aprobarea studiului de oportunitate, a caietului de sarcini și a procedurii de închiriere prin licitație publică 

a terenului neproductiv situat în extravilanul comunei Mitreni, județul Călărași și Proiect de hotărâre privind 

implementarea obiectivului de investiții ,,Asfaltare și modernizare drumuri de interes local în comuna Mitreni, 

județul Călărași", etapa IV. 

Potrivit prevederilor OUG nr. 57/2019 privind codul administrativ, domnul primar Panait Ciprian - Constantin -în 

calitatea sa de inițiator al proiectelor de hotărâri -a adus la cunoștiința Consiliului local retragerea de pe ordinea 

de zi a Proiectului de hotărâre privind modificarea și completarea HCL nr. 6/28.02.2017 privind aprobarea sumelor 

de la bugetul local al comunei Mitreni, reprezentând cofinanțarea necesară pentru derularea și realizarea 

obiectivului de investiții ,,Extindere rețea de alimentare cu apă în comuna Mitreni, județul Călărași”, propus a fi 

realizat prin Programul Național de Dezvoltare Locală (P.N.D.L.) aprobat prin O.U.G. nr. 28/2013 și a Proiectului 

de hotărâre privind aprobarea comisiei de evaluare, a raportului de evaluare și a studiului de oportunitate în scopul 

închirierii terenului neproductiv situat în extravilanul localității Mitreni, județul Călărași, în aproprierea râului 
Argeș. 

 

Ordinea de zi modificată se aprobă cu votul a 13 consilieri, din 13 consilieri prezenți din 13 consilieri în 

funcție. 
Din acest moment, mulţumind pentru încrederea acordată şi asigurând consiliul local că lucrările şedinţei de astăzi 

se vor desfăşura în conformitate cu prevederile OUG nr. 57/2019 privind codul administrativ, preşedintele de 

şedinţă arată ca va trece la parcurgerea ordinii de zi şi solicită doamnei secretar general al comunei să dea citire 

referatului  privind reorganizarea Serviciului Voluntar pentru Situații de Urgență tip V1 al comunei Mitreni, județul 

Călărași, aprobarea Organigramei, Regulamentului privind reorganizarea Serviciului Voluntar pentru Situații de 

Urgență tip V1 al comunei Mitreni, județul Călărași și a Contractului de voluntariat, Panait Ciprian - Constantin 

să dea citire Proiectului de hotărâre privind reorganizarea Serviciului Voluntar pentru Situații de Urgență 

tip V1 al comunei Mitreni, județul Călărași, aprobarea Organigramei, Regulamentului privind 

reorganizarea Serviciului Voluntar pentru Situații de Urgență tip V1 al comunei Mitreni, județul Călărași 

și a Contractului de voluntariat, apoi invită consilierii să supună dezbaterii materialele prezentate. 

Secretar general: S-a modificat componența, fiind vorba de un număr mai mic de voluntari, întrucât este vorba de 

un serviciu de voluntariat de tip V1, tipul stabilindu-se în funcție de numărul de locuitori al localității. 

Consilier Tudor Marian: S-a cooptat să vină și altcineva, mai sunt locuri, că am înțeles că sunt mai puțini acum? 

Secretar general: Sunt mai puțini conform legii, fiind un serviciu de tip V1. 

Primar: În funcție de numărul de locuitori. Sunt niște indicatori, nu cât vrem noi, nu cât alegem noi, ci conform 

legii. 

Nemaifiind alte intervenţii, preşedintele de şedință solicită preşedintilor comisiilor de specialitate de pe lângă 

Consiliul Local Mitreni să dea citire avizelor, avize care sunt favorabile, și supune la vot aprobarea Proiectului de 

hotărâre privind reorganizarea Serviciului Voluntar pentru Situații de Urgență tip V1 al comunei Mitreni, județul 
Călărași, aprobarea Organigramei, Regulamentului privind reorganizarea Serviciului Voluntar pentru Situații de 

Urgență tip V1 al comunei Mitreni, județul Călărași și a Contractului de voluntariat, numără voturile şi constată 

că a fost adoptată Hotărârea Consiliului Local Mitreni nr. 9 din 19 februarie 2021 privin, reorganizarea 

Serviciului Voluntar pentru Situații de Urgență tip V1 al comunei Mitreni, județul Călărași, aprobarea 

Organigramei, Regulamentului privind reorganizarea Serviciului Voluntar pentru Situații de Urgență tip 

V1 al comunei Mitreni, județul Călărași și a Contractului de voluntariat cu 13 voturi pentru din totalul de 13 

consilieri prezenţi din totalul de 13 consilieri în funcţie.  

Preşedintele de şedinţă arată ca va trece la cel de al doilea punct de pe ordinea de zi şi solicită domnului inspector 

Ghioca Ioan  să dea citire referatului privind aprobarea execuției bugetare pe trimestrul IV al anului 2020, apoi 

solicită domnlui primar, Panait Ciprian - Constantin să dea citire Proiectului de hotărâre privind aprobarea 

execuției bugetare pe trimestrul IV al anului 2020, apoi invită consilierii să supună dezbaterii materialele 
prezentate. 

Nemaifiind alte intervenţii, preşedintele de şedință solicită preşedintilor comisiilor de specialitate de pe lângă 

Consiliul Local Mitreni să dea citire avizelor, avize care sunt favorabile, și supune la vot aprobarea Proiectului de 



hotărâre privind aprobarea execuției bugetare pe trimestrul IV al anului 2020, numără voturile şi constată că a fost 

adoptată Hotărârea Consiliului Local Mitreni nr. 10 din 19 februarie 2021 privind aprobarea execuției 

bugetare pe trimestrul IV al anului 2020 cu 13 voturi pentru din totalul de 13 consilieri prezenţi din totalul de 

13 consilieri în funcţie. 

 

În continuare, preşedintele de şedinţă arată ca va trece la cel de al treilea punct de pe ordinea de zi şi solicită 

domnului inspector Ghioca Ioan să dea citire referatului privind utilizarea excedentului bugetar pe anul 2020 pentru 

anul 2021, apoi solicită domnului primar, Panait Ciprian - Constantin să dea citire Proiectului de hotărâre 

privind utilizarea excedentului bugetar pe anul 2020 pentru anul 2021, apoi invită consilierii să supună 
dezbaterii materialele prezentate. 

Consilier Podaru Gheorghe: Da, este foarte bine gândită problema cu stația de la gară, dar putem să investim numai 

dacă s-a luat aprobarea pentru așa ceva. 

Primar: Azi! Avem toate aprobările, astăzi semnându-se și contractul de comodat. Puteți să-l vedeți, dacă doriți! 

Consilier Podaru Gheorghe: Dacă ați văzut bine, între Curcani și Luica este o bucată de drum rămasăneasfaltată. 

Dar dacă nu este terenul tău nu poți să investești. 

Primar: Am făcut-o până la urmă. Este vorba de 100 milioane lei vechi. Trebuia să avem acceptul de la 

Transferoviar călători iar ei de la Regia de unde au închiriat toate, cu stații cu tot. Noi intervenim în gară, în sensul 

că vom reabilita sala de așteptare, fiind vorba de 10.000 lei. Vom zugrăvi, vom monta niște bănci, geamuri și uși 

și vom reface acoperișul. Celelalte încăperi le vom bloca ca să nu se mai facă mizerie. 

Consilier Minciună Tudorică: Inițiativa merită salutată, iar dacă veți reuși este un lucru foarte bun. 
Consilier Dinu Marian: Și la calea ferată ... trecerea de aici, de la calea ferată? 

Primar: Tot cu domnul Oprea o să o rezolvăm. Acum încearcă să-și formeze o echipă. Dânsul are un utilaj special, 

ca un fel de excavator, care merge pe calea ferată și tunde vegetația stânga-dreapta. Deocamdată însă nu are 

personal calificat. Financiar, nu necesită prea mult, iar ei au fost încântați că le-am bătut la ușă în acest sens. 

Consilier Minciună Tudorică: Oricum, de la acest excedent v-ați propus prea multe, dacă am în vedere valoarea 

lui, și cred că nu aveți cum să acoperiți totul, dar veți face cât puteți. 

Primar: Cei mai mulți bani , aproape 7 miliarde lei vechi se duc pe canalizare. Diferența s-a repartizat astfel 

-  8000 lei pentru parcuri, respectiv o curățenie a parcului, un grund, un lac pe bănci, adică nu prea mult, 

- 20.000 lei piatră, adică opt mașini pentru astupat niște graopi 

Consilier Minciună Tudorică: Problema este bine gândită, iar pusă în aplicare va ieși bine. Numai că mă tem că nu 

o să puteți! Știți că mai avem o coadă. Cât s-a plătit din cei 14 miliarde 800 lei, domnul Ghioca? 
Inspector Ghioca: Vreo 300.000 lei. 

Primar: Nu i-am pierdut și nu am uitat de ei, dar am în vedere alte modalități de plată. 

Consilier Minciună Tudorică:  Știu că nu m-ați crezut niciodată, că avem așa datorii mari! 

Consilier Toma Alexandru:  Eu întotdeauna am crezut! 

Consilier Minciună Tudorică:  Da, dar nu am fost crezut de lume. 

Consilier Podaru Gheorghe:  Aicea se spunea, știa toată lumea dar afară nu se spunea nimic! 

Consilier Minciună Tudorică:  Cu ăștia 14 miliarde nu v-ați propus nimic? Când îi achităm? 

Primar Încerc pe alte căi să acoperim datoria. 

Consilier Toma Alexandru:  Rugămintea mea este să discutăm pe baza subiectului! 

Consilier Minciună Tudorică:  Discutăm despre excedent. Putem, din excedent, să plătim și datoria? Când o 

plătim? 

Consilier Ion Ion:  La sistemul de supraveghere cât s-a alocat? 
Primar:  Vă răspund eu! Suma aceea este de 5000 lei. În momentul de față nu funcționează camere deja existente. 

Nu vă gândiți că cei 5000 lei înseamnă supraveghere video nouă, extindere sistem supraveghere, ci doar înlocuirea 

camerelor care nu mai sunt funcționale și, eventual, achiziționarea unui număr mic de camere. 

Consilier Ion Ion:  De acord, dar pe Clătești? 

Primar:  Când vom aloca aceste sume va fi prins și Clătești. Acum vor fi schimbate doar câteva camere. 

Consilier Trăznitu Dumitru:  Vom vedea bugetul pe anul 2021 și atunci vom stabili și asta. 

Consilier Tudor Marian:  Mi s-a părut că au fost foarte bine calculate și repartizate sumele. 

Primar: Prioritate înseamnă canalizare, iar pentru restul vor fi repartizate sume mici din acest excedent. 

 

 

Nemaifiind alte intervenţii, preşedintele de şedință solicită preşedintilor comisiilor de specialitate de pe lângă 
Consiliul Local Mitreni să dea citire avizelor, avize care sunt favorabile, și supune la vot aprobarea Proiectului de 

hotărâre privind utilizarea excedentului bugetar pe anul 2020 pentru anul 2021, numără voturile şi constată că a 

fost adoptată Hotărârea Consiliului Local Mitreni nr. 11 din 19 februarie 2021 privind privind utilizarea 

excedentului bugetar pe anul 2020 pentru anul 2021, cu 13 voturi pentru din totalul de 13 consilieri prezenţi 

din totalul de 13 consilieri în funcţie. 

 



Preşedintele de şedinţă arată ca va trece la cel de al patrulea punct de pe ordinea de zi şi solicită doamnei secretar 

general Oprican Mariana să dea citire referatului  privind modificarea și completarea HCL nr. 80/14.12.2020 cu 

privire la stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul 2021 in comuna Mitreni, județul Călărași, apoi solicită 

domnlui primar, Panait Ciprian - Constantin să dea citire Proiectului de hotărâre privind modificarea și 

completarea HCL nr. 80/14.12.2020 cu privire la stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul 2021 in 

comuna Mitreni, județul Călărași”,, apoi invită consilierii să supună dezbaterii materialele prezentate. 

Consilier Tudor Marian:  Înțeleg că aceștia sunt scutiți de impozitul pe case și terenuri, dar buldo? 

Secretar general:  Avem un capitol la Anexa I care se referă la taxele speciale. Se modifică și se completează 

această anexă prin introducerea taxei speciale de închiriere buldoexcavator, pe care dvs. consilierii ați aprobat-o 

la ședința trecută. 

Consilier Minciună Tudorică:  De ce mai vorbim de introducerea ei, că am aprobat-o luna trecută? 

Secretar general: În hotărârea referitoare la aprobarea taxei speciale de închiriere buldoexcavator există un 

articolcare prevede că se va modifica și completa cu această taxă HCL nr. 80/2020 privind aprobarea taxelor și 

impozitelor locale pe anul 2021. 

 

Nemaifiind alte intervenţii, preşedintele de şedință solicită preşedintilor comisiilor de specialitate de pe lângă 

Consiliul Local Mitreni să dea citire avizelor, avize care sunt favorabile, și supune la vot aprobarea Proiectului de 

hotărâre  privind modificarea și completarea HCL nr. 80/14.12.2020 cu privire la stabilirea impozitelor şi taxelor 

locale pentru anul 2021 in comuna Mitreni, județul Călărași,, numără voturile şi constată că a fost adoptată 

Hotărârea Consiliului Local Mitreni nr. 12 din 19 februarie 2021  privind modificarea și completarea HCL 

nr. 80/14.12.2020 cu privire la stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul 2021 in comuna Mitreni, 

județul Călărași, cu 12 voturi pentru din totalul de 13 consilieri prezenţi din totalul de 13 consilieri în funcţie și 

o abținere, respectiv consilierul local Dăscălița Ionuț, 

Preşedintele de şedinţă arată ca va trece la cel de al cincilea punct de pe ordinea de zi şi solicită doamnei consilier 

achiziții publice Chirnogeanu Ionela să dea citire referatului  privind aprobarea implementării obiectivului de 

investiţii „Extindere sistem de alimentare cu apă în satele Mitreni și Valea Roșie, comuna Mitreni, judetul 

Calarasi”, apoi solicită domnlui primar, Panait Ciprian - Constantin să dea citire Proiectului de hotărâre privind 

aprobarea implementării obiectivului de investiţii „Extindere sistem de alimentare cu apă în satele Mitreni 

și Valea Roșie, comuna Mitreni, judetul Calarasi”, apoi invită consilierii să supună dezbaterii materialele 
prezentate. 

 

Consilier Tudor Marian :  Nu mai este nevoie să facem puțuri, sau ce se întâmplă ? 

Consilier Minciună Tudorică :  Face o stație mai mare. 

Primar :  S-au făcut niște studii, analiza din punct de vedere tehnic și s-a constatat că satul nostru nu necesită a 

doua gospodărie de apă. Astfel, specialiștii ne asigură că prin forarea celor două puțuri de apă- unul lângă 

transformator și unul la școală-plus o altă stație de pompare și bazinul vechi este mai mult decât suficient pentru a 

se asigura cantitatea de apă necesară în Mitreni și Valea Roșie. 

Consilier Tudor Marian :  Și mergem pe aceeași rețea ? 

Primar :  Da. 

Consilier Minciună Tudorică :  La ora asta este foarte greu să îmi conving colegii că facem o greșeală cu această 
investiție. Dacă voi ați hotărât, faceți așa ! Dacă vreți să faceți un lucru care să rămână va trebui să faceți asta în 

Valea Roșie și cât mai sus. 

Consilier Chirnogeanu Nicușor :  În principiu, folosim acest bazin pentru două sate. Avem stație de pompare care 

pompează în două sate. Mai vine o stație de pompare, în sensul că va fi Mitreni și Valea Roșie separat, numai că 

vom folosi același bazin pentru ca să nu se facă o nouă înființare de gospodărie. Nu bazinuleste problema, ci 

presiunea, care în acest caz va crește. 

Primar :  Se va pompa separat. 

Nemaifiind alte intervenţii, preşedintele de şedință solicită preşedintilor comisiilor de specialitate de pe lângă 

Consiliul Local Mitreni să dea citire avizelor, avize care sunt favorabile, și supune la vot aprobarea Proiectului de 

hotărâre  privind aprobarea implementării obiectivului de investiţii „Extindere sistem de alimentare cu apă în satele 

Mitreni și Valea Roșie, comuna Mitreni, judetul Calarasi”, numără voturile şi constată că a fost adoptată 

Hotărârea Consiliului Local Mitreni nr. 13 din 19 februarie 2021 privind aprobarea implementării 

obiectivului de investiţii „Extindere sistem de alimentare cu apă în satele Mitreni și Valea Roșie, comuna 

Mitreni, judetul Calarasi”,, cu 7 voturi pentru din totalul de 13 consilieri prezenţi din totalul de 13 consilieri în 



funcţie și 6 abțineri, respectiv consilierii Minciună Tudorică, Podaru Gheorghe, Duluman Gelu, Dăscălița Ionuț, 

Tudor Marian și Ion Ion. 

În continuare, preşedintele de şedinţă arată ca va trece la cel de al șaselea punct de pe ordinea de zi şi solicită 

doamnei secretar general al comunei să dea citire referatului privind trecerea Lacului Potcoava din domeniul privat 

al comunei Mitreni, județul Călărași în domeniul public al comunei Mitreni, județul Călărași, apoi solicită 

domnului primar, Panait Ciprian - Constantin să dea citire Proiectului de hotărâre trecerea Lacului Potcoava 

din domeniul privat al comunei Mitreni, județul Călărași în domeniul public al comunei Mitreni, județul 

Călărași, apoi invită consilierii să supună dezbaterii materialele prezentate. 

 
Consilier Minciună Tudorică:  La modul cum prezentați dvs. ar trebui să mergeți undeva, pe marginea șanțului 

sau, oricum, în altă parte dar nu aici! Dacă în felul ăsta discutați despre legile care... 

Secretar general comună:  Îmi pare rău, domnule consilier, dar nu vă înțeleg! 

Consilier Minciună Tudorică:  Îmi pare rău, dar le interpretați așa cum vă convine! 

Secretar general:  Asta prevede codul administrativ, anexa 4! 

Consilier Minciună Tudorică: Ați văzut că acolo cineva lucrează și se chinuie să valorifice și acum ați ajuns la 

ideea că ar fi bine să-l treceți în public să nu poată nimeni să se folosească de această bogăție, care a dat-o 

Dumnezeu, nu dvs! 

Secretar general:  Îmi pare rău, domnule consilier, dar lacul poate fi concesionat sau închiriat. Cine vă oprește? 

Consilier Minciună Tudorică:  În public, nu poate! 

Secretar general:  Ba da! Avem în vedere prevederile codului administrativ care reglementează procedura privind 

închirierea și concesionarea bunurilor aparținând domeniului public. Și nu este decizia mea!Proiectul de hotărâre 
este inițiat de domnul primar în conformitate cu prevederile legale! Uitați-vă în Anexa 4 din cod și vedeți care sunt 

bunurile care aparțin domeniului public. Există și o hotarare a Guvernului în care Lacul Potcoava figurează în 

domeniul public. 

Consilier Minciună Tudorică:  Dar consiliul local hotărăște! 

Secretar general:  Consiliul local hotărăște, dar cu respectarea prevederilor legale! 

Consilier Chirnogeanu Nicușor:  Am întrebat-o pe doamna secretar dacă se pot concesiona sau închiria bunurile 

aparținând domeniului public și mi-a spus că se poate. 

Consilier Minciună Tudorică:  Noi trebuie să ne gândim la dezvoltare! Haideți să facem jumătate sau trei sferturi 

public și restul să rămână în privat! De ce să mergem numai pe public? Dacă eu nu am posibilitatea să închiriez să 

extrag nămol...Ce veți face cu lacul? 

Consilier Chirnogeanu Nicușor:  De ce să nu-l închiriați? 
Consilier Minciună Tudorică Pentru că nu se poate închiria! 

Secretar general Și dacă este în privat, tot trebuie să-l închiriați. 

Consilier Trăznitu Dumitru În HG este în public. 

Consilier Minciună Tudorică:  Chiar dacă Guvernul l-a trecut în public, noi putem să-l punem în privat. Lăsați-l 

așa, să vină învestitorii să facă ceva! 

Secretar general:  Dacă este în domeniul public nu poate fi vândut. Cred că asta este problema dvs. 

Consilier Minciună Tudorică:  De ce să nu lăsăm această șansă, să poată fi vândut, să aibă oricine posibilitatea să 

facă ceva cu el. 

Secretar general:  Cum să vindeți lacul, domnule consilier? 

Primar: Noi nu vă îngrădim nici un drept, dacă vreți să închiriați sau să concesionați lacul. Eu chiar mă bucur că 

vreți să dezvoltați zona. 
Consilier Minciună Tudorică:  Mulțumesc frumos pentru gândurile frumoase! 

Primar:  Ce înseamnă plusvaloare pentru localitate, nu avem cum să nu recunoaștem! 

Consilier Minciună Tudorică:  Dar lăsați-l așa, domnilor! 

Consilier Toma Alexandru:  Întreb și eu, de ce să-l lăsăm așa? 

Consilier Minciună Tudorică:  Ca să nu îngrădiți dreptul de exploatare. 

Primar:  Dar nu îngrădim nici un drept. 

Consilier Toma Alexandru:  Pe ce bază legală vorbești așa? 

Consilier Minciună Tudorică:  Legea permite să rămână în privat. 

Primar:  Dacă dvs. credeți că noi facem o ilegalitate, puteți să ne acționați în instanță! Dacă credeți că vă îngrădim 

vreun drept... 

Consilier Minciună Tudorică: Nu mie, neapărat! Eu v-am spus, ce am de gând să fac voi face oricum. Dar e mai 

mare rușinea ca eu să mă duc să cumpăr nămol de la Techerghiol. 
Primar:  Dar nu este discuția despre așa ceva, nimeni nu v-a trimis acolo! 

Consilier Minciună Tudorică:  Atunci lăsați lacul în privat, ca să vină oricne să cumpere sau să închirieze. 

Primar:  Nu îngrădim nimic, dar nu vindem lacul! 

Consilier Minciună Tudorică:  Aveți bani să-l întrețineți? Nu! Atunci lăsați să vină cineva să-l cumpere. 



Primar:  Conform legii lacul trebuie să fie în public. 

Consilier Minciună Tudoric:  Nu-i adevărat! Doamna secretar, aduceți-mi temeiul legal! 

Consilier Voicu Ion:  De ce denaturați pentru un interes personal? 

Consilier Minciună Tudorică:  Ăsta nu este un interes personal! 

Secretarul general al comunei pune la dispoziția consilierilor Anexa 4 din codul administrativ, unde sunt enumerate 

unele bunuri care fac parte din domeniul public al comunelor, orașelor și municipiilor. 

Primar:  Uitați-vă ce scrie în anexa 4! Lacurile și plajele de interes public fac parte din domeniul public al UAT-

urilor! 

Consilier Minciună Tudorică:  La noi nu este de interes public! 
Primar:  Cum nu este de interes public?! E lacul comunei! Uitați-vă ce scrie în lege! 

Consilier Minciună Tudorică:  De opt ani este în domeniul privat și nu a zis nimeni nimic! 

Primar:  Legea este clară. Dacă facem vreo ilegalitate este prefectura care ne controlează, este instanța. 

Consilier Minciună Tudorică:  Nu este o ilegalitate! Este legal și în public și în privat! 

Consilier Chirnogeanu Nicușor:  Domnu consilier, eu vă promit că, dacă dvs. doriți a concesiona sau închiria lacul, 

aveți tot sprijinul meu. 

Consilier Trăznitu Dumitru:  Și noi vă sprijinim, cei din PNL. 

Consilier Minciună Tudorică:  Dacă îl treceți în public, singuri va trebui să faceți analiza lacului pentru a-l închiria, 

și vor fi niște costuri mari. 

Primar:  Dvs. trebuie să înțelegeți că nu am inițiat acest proiect împotriva dvs, că a fost cu dedicație. Noi vrem să 

respectăm legea! 
Consilier Minciună Tudorică:  Mergeți împreună cu consilierii mei pentru a face analiza lacului și altele. Dacă e 

pe numele comunei, cum să-i fac eu astea/ 

Primar:  În momentul când concesionezi ai niște drepturi și obligații. 

Consilier Minciună Tudorică:  Eu nu pot concesiona tot. Eu pot face analiza apei doar pentru bucata care o 

concesionez, iar pentru restul lacului va trebui să o faci tu. Trebuie un perimetru de protecție, nu poți face analiza 

pe bucăți. 

Primar:  În 2019 dvs. ați inițiat un proiect de hotărâre privind trecerea lacului în domeniul public. Vă mai aduceți 

aminte? 

Consilier Minciună Tudorică:  Ați înțeles de ce? Ca să-i fac această analiză! 

Primar:  Atunci când ați vrut să-l treceți în public analizele se făceau de comuna Mitreni, iar acum vreți ca eu să 

fac analiza? 
Consilier Minciună Tudorică:  Pentru că eu eram acolo primar. Tu poți să garantezi că vei putea face aceste analize? 

Primar:  Nu trebuie să vă garantez nimic! Eu vă spun că puteți concesiona sau închiria ! Adică când trebuia să 

plătească comuna Mitreni îl treceați în public, iar când nu mai sunteți primar dar aveți un interes, îl lăsăm în 

privat?! Noi vrem să fie totul legal. Analiza o va face comuna, dacă este cazul. 

 

Nemaifiind alte intervenţii, preşedintele de şedință solicită preşedintilor comisiilor de specialitate de pe lângă 

Consiliul Local Mitreni să dea citire avizelor, avize care sunt favorabile, și supune la vot aprobarea Proiectului de 

hotărâre privind privind trecerea Lacului Potcoava din domeniul privat al comunei Mitreni, județul Călărași în 

domeniul public al comunei Mitreni, județul Călărași, numără voturile şi constată că a fost adoptată Hotărârea 

Consiliului Local Mitreni nr. 14 din 19 februarie 2021 privind trecerea Lacului Potcoava din domeniul 

privat al comunei Mitreni, județul Călărași în domeniul public al comunei Mitreni, județul Călărași cu 7 

voturi pentru din totalul de 13 consilieri prezenţi din totalul de 13 consilieri în funcţie, 5 voturi împotrivă, respectiv 

consilierii locali Minciună Tudorică, Dăscălița Ionuț, Tudor Marian, Podaru Gheorghe, Duluman Gelu și o 

abținere, respectiv consilierul local Ion Ion.  

În continuare, preşedintele de şedinţă arată ca va trece la cel de al șaptelea punct de pe ordinea de zi şi solicită 

doamnei consilier Ion Cornelia-Mădălina să dea citire referatului privind trecerea din domeniul privat al comunei 

Mitreni, județul Călărași a unor terenuri din categoria de folosință agricol la dispoziția Comisiei Locale pentru 

Stabilirea Dreptului de Proprietate Privată asupra Terenurilor Mitreni, apoi solicită domnului primar, Panait 

Ciprian - Constantin să dea citire Proiectului de hotărâre privind trecerea din domeniul privat al comunei 

Mitreni, județul Călărași a unor terenuri din categoria de folosință agricol la dispoziția Comisiei Locale 

pentru Stabilirea Dreptului de Proprietate Privată asupra Terenurilor Mitreni, apoi invită consilierii să 

supună dezbaterii materialele prezentate. 
Consilier Tudor Marian:  Aicea se încadrează și toate terenurile pe care noi nu le-am folosit? 

Consilier cadastru Ion Cornelia: Nu, sunt folosite. 

Consilier Tudor Marian:  Deci ele produc? 

Consilier Minciună Tudorică:  Acum, domnu primar ar fi fost bine să vină și să spună ,,Uite, am făcut cadastru 

pentru sectorul... 



Dar dacă spui sector, noi nu știm care e sectorul, de exemplu 1, 2, 3 ...și vine și spune că în sectorul 1 i s-a dat de 

la parcela x până la parcela y. Acum a mai rămas în zona Mitreni, sau unde a mai rămas, la Clătești. Aici ne mai 

trebuie 10 ha, că nu are x,y sau z. Dar nu, nu spuneți așa, ci spuneți că îl băgați pe tot la comisie, că știți voi ce 

faceți cu el! 

Consiliercadastru Ion Cornelia:  Unele sunt intabulate pe anumite sectoare cadastrale, iar altele urmează. Aceste 

intabulări nu corespund cu suprafețele pe care trebuie să le dăm oamenilor. La un moment dat trebuie întocmit un 

plan analog și unul digital pentru scrierea titlurilor.Oricum, vom consultaun expert în cadastru și pentru fiecare 

persoană în parte vom face măsurători, atât pe curți cât și pe terenul extravilan, pentru că noi nu avem parcele care 

să corespundă titlurilor. Trebuie făcută o dezmembrare, o carte funciară. Trebuie să împărțim, iar scopul este ca 
cele 15 ha să le păstrăm cumulat, pentru ca comuna să poată beneficia ulterior de o suprafață pe care să o poată 

închiria sau concesiona. Pentru fiecare titlu se va întocmi un plan analog și unul digital, atât pentru suprafața din 

câmp cât și pentru terenul intravilan. 

Consilier Minciună Tudorică:  Este vorba de a trece din domeniul privat al comunei la dispoziția comisiei de fond 

funciar. Trebie să ne explicați care sunt parcelele care trec la dispoziția comisiei locale de fond funciar. Trebuie să 

vedem exact cât și unde se dă, nu daținil tot nouă! Ele rămân în proprietatea privată a comuneipână ne arătați unde 

și cât teren se atribuie! 

Consiliercadastru Ion Cornelia:  Noi avem un deficit de 45 de ha, iar din cât teren se află în domeniul privat, mai 

rămân 16 ha. 

Consilier Minciună Tudorică:  De ce să-l treci pe tot la dispoziția comisiei locale? 

Consilier Toma Alexandru:  Cum să nu-l treci pe tot, cum vei lucra cu el dacă nu este la dispoziția comisiei locale? 
Oamenii trebuie puși în posesie, trebuie să vină cadastristul să-i facă fișă, să intabuleze terenul! Altfel cum îl pui 

în posesie? 

Primar:  În fiecare marți au fost aici persoane de la cadastru care au furnizat informații referitoare la ce s-a lucrat, 

pe sectoare. 

Consilier Minciună Tudorică:  Vreau să-mi dovedească că doar 16 ha rămân ale comunei! 

Consilier Toma Alexandru:  Cum să-ți dovedească? 

Consilier Minciună Tudorică:  Pe parcele. 

Consilier cadastru Ion Cornelia:  În validarea cererilor nu sunt delimitate tarlalele și parcelele. Noi avem o 

suprafață în extravilan de atâtea ha, iar noi putem repartiza un ha într-o tarla, alt ha în alta. 

Consilier Minciună Tudorică:  Dvs. aveți 6000 de ha. Din atea 4000 sunt date. Mai rămân 2000 ha. Cine trebuie 

să ia aceste 2000 de ha? 
Consilier cadastru Ion Cornelia: După ce s-a emis ordinul prefectului, în sensul că s-au soluționat toate cererile și 

s-au scris titlurile de proprietate, ce va rămâne din teren va fi trecut în domeniul privat al comunei. 

Consilier Minciună Tudorică: Arătați-ne unde sunt parcelele, nu pe vorbe, și noi vom aproba! 

Primar: De acum încolo aceste probleme se vor discuta la ședința pe comisii! 

Nemaifiind alte intervenţii, preşedintele de şedință solicită preşedintilor comisiilor de specialitate de pe lângă 

Consiliul Local Mitreni să dea citire avizelor, avize care sunt favorabile, și supune la vot aprobarea Proiectului de 

hotărâre privind trecerea din domeniul privat al comunei Mitreni, județul Călărași a unor terenuri din categoria de 

folosință agricol la dispoziția Comisiei Locale pentru Stabilirea Dreptului de Proprietate Privată asupra Terenurilor 

Mitreni, numără voturile şi constată că a fost adoptată Hotărârea Consiliului Local Mitreni nr. 15 din 19 

februarie 2021 privind trecerea din domeniul privat al comunei Mitreni, județul Călărași a unor terenuri 

din categoria de folosință agricol la dispoziția Comisiei Locale pentru Stabilirea Dreptului de Proprietate 

Privată asupra Terenurilor Mitreni cu 7 voturi pentru din totalul de 13 consilieri prezenţi din totalul de 13 
consilieri în funcţie, 1 vot împotrivă, respectiv consilierul Minciună Tudorică și 5 abțineri, respectiv consilierii 

Tudor Marian, Podaru Gheorghe, Dăscălița Ionuț, Duluman Gelu și Ion Ion. 

 

În continuare, preşedintele de şedinţă arată ca va trece la cel de al optulea punct de pe ordinea de zi şi solicită 

doamnei consilier achiziții publice să dea citire referatului privind aprobarea studiului de oportunitate, a caietului 

de sarcini și a procedurii de închiriere prin licitație publică a terenului neproductiv situat în extravilanul comunei 

Mitreni, județul Călărași apoi solicită domnului primar, Panait Ciprian - Constantin să dea citire Proiectului de 

hotărâre aprobarea studiului de oportunitate, a caietului de sarcini și a procedurii de închiriere prin licitație 

publică a terenului neproductiv situat în extravilanul comunei Mitreni, județul Călărași apoi invită consilierii 

să supună dezbaterii materialele prezentate. 

 

Nemaifiind alte intervenţii, preşedintele de şedință solicită preşedintilor comisiilor de specialitate de pe lângă 

Consiliul Local Mitreni să dea citire avizelor, avize care sunt favorabile, și supune la vot aprobarea Proiectului de 

hotărâreprivind  aprobarea studiului de oportunitate, a caietului de sarcini și a procedurii de închiriere prin licitație 

publică a terenului neproductiv situat în extravilanul comunei Mitreni, județul Călărași,numără voturile şi constată 

că a fost adoptată Hotărârea Consiliului Local Mitreni nr. 16 din 19 februarie 2021 privind aprobarea 



studiului de oportunitate, a caietului de sarcini și a procedurii de închiriere prin licitație publică a terenului 

neproductiv situat în extravilanul comunei Mitreni, județul Călărași cu 13 voturi pentru din totalul de 13 

consilieri prezenţi din totalul de 13 consilieri în funcţie. 

În continuare, preşedintele de şedinţă arată ca va trece la cel de al nouălea punct de pe ordinea de zi şi solicită 

doamnei consilier achiziții publice Chirnogeanu Ionela să dea citire privind implementarea obiectivului de 

investiții ,,Asfaltare și modernizare drumuri de interes local în comuna Mitreni, județul Călărași", etapa IV. apoi 

solicită domnului primar, Panait Ciprian - Constantin să dea citire Proiectului de hotărâre privind 

implementarea obiectivului de investiții ,,Asfaltare și modernizare drumuri de interes local în comuna 

Mitreni, județul Călărași", etapa IV, apoi invită consilierii să supună dezbaterii materialele prezentate. 

 Nemaifiind alte intervenţii, preşedintele de şedință solicită preşedintilor comisiilor de specialitate de pe lângă 

Consiliul Local Mitreni să dea citire avizelor, avize care sunt favorabile, și supune la vot aprobarea Proiectului de 

hotărâre privind implementarea obiectivului de investiții ,,Asfaltare și modernizare drumuri de interes local în 

comuna Mitreni, județul Călărași", etapa IV, numără voturile şi constată că a fost adoptată Hotărârea Consiliului 

Local Mitreni nr. 17 din 19 februarie 2021 privind implementarea obiectivului de investiții ,,Asfaltare și 

modernizare drumuri de interes local în comuna Mitreni, județul Călărași", etapa IV, cu 7 voturi pentru din 

totalul de 13 consilieri prezenţi din totalul de 13 consilieri în funcţie și 6 voturi împotrivă, respectiv consilierii 

Tudor Marian,  Podaru Gheorghe, Dăscălița Ionuț, Duluman Gelu, Ion Ion și Minciună Tudorică. 

 

 

2. Diverse probleme locale 

Se înscriu la cuvânt consilierii locali Tudor Marian, Podaru Gheorghe, Ion Ion, Manea Nicolae și 

Minciună Tudorică. 

 

Consilier Tudor Marian:  O parte din copii de clasa a treia și a patra învață după amiază, la Școala Valea 

Roșie. Microbuzul școlar se duce cu o parte din copii și se întoarce gol. Dar nu ia toți copii, respectiv 

rămân 6-7 copii, pe motiv că aceștia nu sunt pe listă. 
Primar:  Voi discuta cu doamna directoare pe această temă. 

Consilier Tudor Marian:  Și mai este o problemă. Firmele care se ocupă de deszăpezire, utilajele lor 

circulă cu viteză mare și aruncă noroiul, și zăpada pe parbrizele mașinilor, pe bănci și pe case. 

Primar:  O să avem o discuție cu ei. Cupa nu selectează bolovanii iar oamenii se plâng că bolovanii 

rămân la ei în poartă. 

Consilier Tudor Marian:  Aruncă și pietre și sparge parbrizul la mașini. 

Consilier Podaru Gheorghe:  Îl avem pe Rusa Gheorghe care intră cu mașina și distruge drumul cu 

camionul. 

Primar:  Îi voi pune în vedere. Și cele două autobuze de aici, tot pe această idee sunt aduse vis-à-vis de 

primărie, ca să nu mai facă zgomot la primele ore ale dimineții. 

Consilier Podaru Gheorghe:  Și la biserică, stâlpul ăla l-a făcut de nu se poate! 
Consilier Ion Ion:  Cu iluminatul au fost probleme, dar lumea nu înțelege iar eu le dau dreptate. E o lună 

jumătate, dacă nu și mai bine de când nu s-au schimbat lămpile arse din Clătești. Știu că este greu, este 

și iarnă, dar o zi-două ar putea lucra ca să schimbe lămpile arse. 

Primar: Știu! De două săptămâni, chiar mai mult stăm pe Valea Roșie la schimbat lămpi. 

Consilier Chirnogeanu Nicușor: De o lună. În Valea Roșie am schimbat 85 de lămpi. 

Consilier Ion Ion: În al doilea rând, avem probleme cu dispensarul. Este frig și nu pot fi consultați 

bolnavii. 

Primar: Vom găsi o metodă. 

Consilier Stama Mariana:  Și doamna doctor trebuie să anunțe din timp că vine! 

Consilier Manea Nicolae: Cu gunoaiele…trebuie strânse. La fostul magazin, întreabă lumea ce se face 

acolo? 

Primar:  Se dorește reabilitarea construcției și va avea destinația care și-o dorește Clăteștiul. 
Consilier Manea Nicolae:  Cu drumul de la Chirnogi…Dacă putem să colaborăm cu Primăria Chirnogi, 

măcar să-l mai îndreptăm puțin. 

Consilier Minciună Tudorică:  Ei nu vor zice nu, dar e greu să justifici banii care se vor cheltui.  Știți că 

am găsit o soluție să facem un after school. Am făcut un parteneriat cu școala și cu un ONG, numai că 

trebuie și o contribuție proprie. E vorba de 16000 de euro, cheltuieli anuale. Haideți să facem un efort 

să-i plătim! 



Primar: 16.000 de euro cheltuieli anuale. Precizați asta! Eu nu am spus nu, trebuie analizat. Și spuneți 

că proiectul este destinat etniei rrome. 

 

 

 

Epuizându-se ordinea de zi şi nemaifiind şi alte probleme de discutat, preşedintele de şedinţă închide lucrările 

şedinţei. 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,   

Consilier local, Toma Alexandru 

  SECRETAR GENERAL COMUNĂ, 

       dr. Mariana Oprican 

 

 

 

 

 

 

 

 


